
Reactie op Advies Vestingraad op de Uitvoeringsagenda Cultuur 
 
Op dinsdag 4 februari 2025 heeft de Vestingraad de adviesaanvraag besproken inzake de 
Uitvoeringsagenda Cultuur.  
 
De adviesaanvraag luidde: 
 
Het gevraagde advies heeft betrekking op 2.5 Vitale Binnenstad en de waarden, de hoofdstuk 3 en de 
Inspanningen die genoemd staan bij hoofdstuk 5. 
Aan de Vestingraad wordt gevraagd om hierin mee te lezen en aandachtspunten mee te geven. 
Daarnaast is de vraag of de Vestingraad deze teksten ondersteund.  
 
Omdat de sprong van een cultuurmanifest met 9 stellingen naar een uitvoeringsagenda in de huidige 
context van bezuinigingen een bredere inbedding vraagt dekt de term uitvoeringsagenda de lading 
niet meer en heeft het document de term Beleidskader gekregen.Hieronder geven wij puntsgewijs in 
blauw aan hoe wij met uw advies zijn omgegaan in het Beleidskader Cultuur: 
 
Over de Uitvoeringsagenda Cultuur heeft de Vestingraad de volgende opmerkingen gemaakt en 
adviezen gegeven: 
 

1 De uitvoeringsagenda sluit aan bij de waarde die de Vestingraad hecht aan cultuur. Het sluit 
aan bij de rol die gegeven is aan cultuur in het Rapport Vitale Binnenstad Woerden 2030. 
Antwoord 
Deze steunbetuiging is verwerkt in het college en raadsvoorstel als aparte bijlage inclusief 
deze reactie. 
 

2 Het speelveld dat benoemd wordt, is te beperkt. Niet alle verenigingen, stichtingen en 
accommodaties die in de gemeente Woerden actief zijn, worden benoemd in het document. 
Het is van belang om geheel in kaart te brengen en hun positie te beschrijven ten opzichte 
van de vijf basisinstellingen.  
Antwoord: 
In paragraaf 2.3 is een bredere scope omschreven van het begrip cultuur en de plekken waar 
cultuurbeoefening plaatsvindt. Het is te omvangrijk om hierin volledig te zijn. 
 

3 De beschrijving van de economische waarde kan uitgebreider. Mogelijk is er meer data 
beschikbaar om de economische waarde uitgebreider weer te geven. Dit betekent overigens 
niet dat de intrinsieke waarde hierdoor onderbelicht moet worden. Wel kan getracht worden 
om meer verbinding te zoeken met de rol van cultuur bij de brede welvaart. Wat levert de 
uitvoeringsagenda op voor de brede welvaart? 
Antwoord: 
Het beleidskader is verrijkt met data over bezoekersaantallen van de verschillende instellingen 
en of dat lokaal publiek is of van buiten onze stad en de kernen. Dat geeft een beeld van de 
traffic die cultuur genereert. Zie hoofdstuk 9.  
Er is zeker een relatie met brede welvaart. De scope van brede welvaart is iets wat binnen 
een bredere context dan voorliggend beleidsdocument cultuur gedefinieerd en gemeten zal 
moeten worden.  
 

4 Het valt op dat de stad groter wordt en de investeringen in Cultuur hetzelfde blijven. In de 
Uitvoeringsagenda Cultuur mist de ambitie van groei. Laat de huidige omstandigheden geen 
beletsel zijn om een perspectief te schetsen: Er is markt voor een groter theater dat met 500 
stoelen professionele voorstellingen kostendekkend aan te bieden. Dat zou de traffic in de 
binnenstad enorm ten goede komen. Betrek dit ook bij de visie op het gebied rondom de 
Wagenstraat. 
Antwoord: 
Dit advies is als een appèl van uw adviesraad overgenomen in de tekst (p.14)en de 
doelstellingen voor de toekomst (inspanning 4.2, p. 28). Op die manier kan de Raad hier 
expliciet over beslissen. 

 
5 De ontwikkeling van de bibliotheek naar Huis van de Stad horen een plek te krijgen in de 

Uitvoeringsagenda Cultuur. Benoem daarbij dat de Bibliotheek samen met het Stadsmuseum 
thuis horen in de binnenstad. 
Antwoord: 



In de laatste collegevergadering van 2024 is het college akkoord gegaan met de investeringen 
in de herinrichting van de Meulmansweg als ‘third place’. De nieuwe inrichting zal de functie 
van ontmoetingsplaats en dienstverlening beter faciliteren. 
De stelling dat Bibliotheek en Stadsmuseum in de binnenstad horen, bevestigen wij door hun 
meerwaarde voor de vitale binnenstad te onderschrijven. 

 
 

6 Het is goed dat de inzet van vrijwilligers is benoemd. Zorg dat er voldoende aandacht is voor 
de vrijwilligers en benoem ook dat de hoge mate van inzet van de vrijwilligers een achilleshiel 
is. Ontwikkelingen in de maatschappij en demografische ontwikkelingen kunnen ervoor zorgen 
dat er minder vrijwilligers beschikbaar zijn.  
Antwoord: 
Wij zijn ons bewust van deze ontwikkeling en zijn voornemens te werken aan een visie op wat 
dit betekent voor de toekomst. Dit verwerken wij in hoofdstuk 5 

 
Wij hopen hiermee recht te doen aan uw advies en uw belangen voldoende onder de aandacht van 
ons college en Raad te brengen voor een integrale afweging Dank voor uw Betrokkenheid! 
 
 
 
Chantal Stuart 
Beleidsregisseur Cultuur 
Gemeente Woerden 


